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PROTOKÓŁ NR XXXI/09 
z sesji Rady Powiatu Zgierskiego 
odbytej w dniu 30 stycznia 2009 r. 

w Starostwie Powiatowym w Zgierzu 
 
Ustawowa liczba radnych 27 
Stan faktyczny radnych  27 
Radni obecni    26 
 
Porządek obrad sesji: 
1. Otwarcie XXXI sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 
2. Uwagi do porządku obrad XXXI sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z XXX sesji. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Przyjęcie informacji Powiatowego Lekarza Weterynarii w Zgierzu o stanie 

bezpieczeństwa sanitarno-weterynaryjnego na obszarze Powiatu Zgierskiego. 
6. Przyjęcie sprawozdania Starosty Zgierskiego z realizacji uchwały Nr XX/156/04 Rady 

Powiatu Zgierskiego z dnia 30 stycznia 2004r. w sprawie uchwalenia powiatowego 
programu zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli  
i porządku publicznego na lata 2004-2009. 

7. Przyjęcie sprawozdania Starosty Zgierskiego z działalności Komisji Bezpieczeństwa                  
i Porządku Powiatu Zgierskiego za rok 2008.  

8. Przyjęcie informacji na temat polityki promocyjnej Powiatu Zgierskiego oraz realizacji 
tej polityki w roku 2008. 

9. Podjęcie uchwał w sprawach: 
a) przyznania prawa do dodatkowego wynagrodzenia rocznego dla Starosty Zgierskiego; 
b) powierzenia w roku 2009 Gminie Aleksandrów Łódzki organizacji Igrzysk MłodzieŜy 

Szkolnej w Czwórboju Lekkoatletycznym, Biegach Przełajowych i Lidze 
Lekkoatletycznej, jako zadania publicznego o charakterze powiatowym w zakresie 
kultury fizycznej i sportu; 

c) powierzenia w roku 2009 Gminie Miasto Zgierz organizacji Igrzysk MłodzieŜy 
Szkolnej, jako zadania publicznego o charakterze powiatowym w zakresie kultury 
fizycznej i sportu. 

10. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu Zgierskiego o działalności między sesjami 
Rady Powiatu. 

11. Informacja Starosty Zgierskiego o pracach Zarządu i wykonaniu uchwał Rady w okresie 
między sesjami. 

12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
13. Oświadczenia i wnioski radnych. 
14. Zapytania i oświadczenia osób nie będących radnymi. 
15. Zamknięcie obrad XXXI sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 
 
Porządek obrad stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
 
Ad. 1 
Przewodniczący Rady Powiatu Zgierskiego Józef Dziemdziela otworzył XXXI sesję Rady 
Powiatu Zgierskiego o godz. 1008.  
Stwierdził prawomocność obrad na podstawie listy obecności. 
Powitał radnych, Zarząd Powiatu Zgierskiego, pracowników Starostwa Powiatowego  
w Zgierzu oraz gości. 
 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
Lista gości stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
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Ad. 2 
Przewodniczący Rady oświadczył, iŜ realizując zapis art. 15 ust. 9 ustawy z dnia 5 czerwca 
1998r. o samorządzie powiatowym, na wniosek Zarządu Powiatu Zgierskiego, wprowadza do 
porządku obrad XXXI  sesji projekty uchwał  w sprawach: 
1) zmiany uchwały nr XXX/254/08 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 29 grudnia 2008 r.                    

w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 2009 - druk „A”; 
2) zmiany uchwały nr XXX/254/08 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 29 grudnia 2008 r.                    

w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 2009 - druk „B”; 
3) przystąpienia Powiatu Zgierskiego do Związku Powiatów Polskich. 
Wniosek Zarządu stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, Ŝe w dniu wczorajszym Zarząd Powiatu Zgierskiego 
przekazał projekty uchwał w sprawach: 
1)  zmiany uchwały nr XXX/254/08 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 29 grudnia 2008 r.                    

w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 2009 - druk „C”; 
2)   zmiany Planu Rozwoju Lokalnego Powiatu Zgierskiego na lata 2007-2015; 
3)   zmiany Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Powiatu Zgierskiego na lata 2007-2013; 
4) określenia kierunków działania Zarządu Powiatu Zgierskiego w sprawie budowy  

  ul. Południowej w Ozorkowie 
z prośbą o wprowadzenie ich do porządku obrad XXXI sesji. 
Pismo Zarządu Powiatu Zgierskiego z dnia 29.01.2009 r. stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  
Ponadto Przewodniczący wnioskował o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały 
w sprawie zaskarŜenia rozstrzygnięcia nadzorczego Wojewody Łódzkiego stwierdzającego 
niewaŜność uchwały Nr XXVIII/251/08 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 28 listopada 2008r. 
w sprawie rozpatrzenia skargi Pana Ryszarda Candrowicza na Starostę Zgierskiego. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wprowadzenie do porządku obrad XXXI sesji 
zgłoszonych projektów uchwały: 
 

1) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały XXX/254/08 Rady Powiatu Zgierskiego                
z dnia 29 grudnia 2008 r.  w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 2009 
- druk „C” 

Za przyjęciem głosowało  24 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada  wprowadziła do porządku projekt uchwały. 
 
2) Projekt uchwały w sprawie zmiany Planu Rozwoju Lokalnego Powiatu Zgierskiego na lata 

2007-2015 
Za przyjęciem głosowało  25 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymał się od głosu    1 radny. 

W wyniku głosowania Rada  wprowadziła do porządku projekt uchwały. 
 
3) Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Powiatu 

Zgierskiego na lata 2007-2013 
Za przyjęciem głosowało  25 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymał się od głosu    1 radny. 

W wyniku głosowania Rada  wprowadziła do porządku projekt uchwały 
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4) Projekt uchwały w sprawie określenia kierunków działania Zarządu Powiatu Zgierskiego 
w sprawie budowy ul. Południowej w Ozorkowie 

Za przyjęciem głosowało  25 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymał się od głosu    1 radny. 

W wyniku głosowania Rada  wprowadziła do porządku projekt uchwały 
 
5) Projekt uchwały w sprawie zaskarŜenia rozstrzygnięcia nadzorczego Wojewody Łódzkiego 

stwierdzającego niewaŜność uchwały Nr XXVIII/251/08 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 
28 listopada 2008r. w sprawie rozpatrzenia skargi Pana Ryszarda Candrowicza na Starostę 
Zgierskiego 

Za przyjęciem głosowało  26 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada  wprowadziła do porządku projekt uchwały 
 
Porządek po zmianach przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie XXXI sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 
2. Uwagi do porządku obrad XXXI sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z XXX sesji. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Przyjęcie informacji Powiatowego Lekarza Weterynarii w Zgierzu o stanie 

bezpieczeństwa sanitarno-weterynaryjnego na obszarze Powiatu Zgierskiego. 
6. Przyjęcie sprawozdania Starosty Zgierskiego z realizacji uchwały Nr XX/156/04 Rady 

Powiatu Zgierskiego z dnia 30 stycznia 2004r. w sprawie uchwalenia powiatowego 
programu zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli  
i porządku publicznego na lata 2004-2009. 

7. Przyjęcie sprawozdania Starosty Zgierskiego z działalności Komisji Bezpieczeństwa  
i Porządku Powiatu Zgierskiego za rok 2008.  

8. Przyjęcie informacji na temat polityki promocyjnej Powiatu Zgierskiego oraz realizacji 
tej polityki w roku 2008. 

9. Podjęcie uchwał w sprawach: 
a) zaskarŜenia rozstrzygnięcia nadzorczego Wojewody Łódzkiego stwierdzającego 

niewaŜność uchwały Nr XXVIII/251/08 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia                     
28 listopada 2008r. w sprawie rozpatrzenia skargi Pana Ryszarda Candrowicza             
na Starostę Zgierskiego; 

b) przyznania prawa do dodatkowego wynagrodzenia rocznego dla Starosty Zgierskiego; 
c) powierzenia w roku 2009 Gminie Aleksandrów Łódzki organizacji Igrzysk MłodzieŜy 

Szkolnej w Czwórboju Lekkoatletycznym, Biegach Przełajowych i Lidze 
Lekkoatletycznej, jako zadania publicznego o charakterze powiatowym w zakresie 
kultury fizycznej i sportu; 

d) powierzenia w roku 2009 Gminie Miasto Zgierz organizacji Igrzysk MłodzieŜy 
Szkolnej, jako zadania publicznego o charakterze powiatowym w zakresie kultury 
fizycznej i sportu; 

e) przystąpienia Powiatu Zgierskiego do Związku Powiatów Polskich; 
f) zmiany Planu Rozwoju Lokalnego Powiatu Zgierskiego na lata  2007-2015; 
g) zmiany Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Powiatu Zgierskiego na lata  

2007-2013; 
h) określenia kierunków działania Zarządu Powiatu Zgierskiego w sprawie budowy  

ul. Południowej w Ozorkowie; 
i) zmiany uchwały nr XXX/254/08 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 29 grudnia 

2008r. w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 2009 – druk 
„A”; 
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j)  zmiany uchwały nr XXX/254/08 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 29 grudnia 
2008r. w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 2009 – druk 
„B”; 

k) zmiany uchwały nr XXX/254/08 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 29 grudnia 2008r. 
w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 2009 – druk „C”. 

10. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu Zgierskiego o działalności między sesjami 
Rady Powiatu. 

11. Informacja Starosty Zgierskiego o pracach Zarządu i wykonaniu uchwał Rady w okresie 
między sesjami. 

12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
13. Oświadczenia i wnioski radnych. 
14. Zapytania i oświadczenia osób nie będących radnymi. 
15. Zamknięcie obrad XXXI sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 
 
Radni otrzymali ustalony porządek. 
 
Ad. 3 
Uwag do protokołu z XXX sesji nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu z XXX sesji. 
Za przyjęciem głosowało  25 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada protokół przyjęła.  
 
Ad. 4 
Radny Tadeusz Iwaniuk nawiązując do faktu, Ŝe zimowe utrzymanie dróg w Zgierzu zostało 
przekazane Miastu Zgierz zapytał, kto z ramienia Starostwa kontroluje rzetelne wykonanie 
usług i jaki jest sposób kontrolowania wykonania tych usług. Gdzie drogi powiatowe były 
utrzymane w fatalnym stanie w związku z ostatnim krótkim atakiem zimy. Poprosił, takŜe             
o konkretne - w miarę moŜliwości - nawet personalne wskazanie, kto odpowiada za takie 
sprawy. 
 
Radny Henryk Tomczak zapytał, „kto personalnie przygotowywał wnioski do Urzędu  
Marszałkowskiego na te dwie inwestycje, na dwa chodniki. Na Komisji Rozwoju 
Gospodarczego rozmawialiśmy na ten temat i tam nam zabrakło kilku punktów,                            
a w jednym przypadku nawet niecały. Ja rozumiem, Ŝe Zarząd miał do wyboru tyle 
inwestycji, Ŝe gdyby ktoś się zapoznał z kryteriami, które dotyczą punktowania tych  
inwestycji byłoby inaczej. Krótko mówiąc, Ŝeby Starosta skomentował, czy osoba która się 
tym zajmowała, kto to pilotował zrobiła wszystko, Ŝeby te wnioski były złoŜone właściwie”. 
Ponadto poinformował, Ŝe Starosta na początku grudnia ubiegłego roku w towarzystwie 
parlamentarzystów objechał znaczną część gminy Zgierz. Radny odbiera to jako nowy rodzaj 
aktywności publicznej Starosty. Zapytał, czy Starosta zamierza kontynuować objazdy innych 
gmin powiatu. Wskazał, Ŝe jest to rzecz ciekawa i takie bezpośrednie spotkania  
z mieszkańcami na pewno sporo wnoszą.  
 
Opinie Komisji Rady Powiatu Zgierskiego do materiałów i projektów uchwał zgłoszonych na 
XXXI sesję stanowią załącznik nr 6 do protokołu. 
 
 
 
Ad. 5 
Sprawozdanie z realizacji zadań Inspekcji Weterynaryjnej na terenie województwa łódzkiego, 
powiat zgierski w 2008r.  stanowi załącznik  nr 7 do protokołu.  
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Przedstawiciel Powiatowego Inspektoratu Weterynarii w Zgierzu Jan Kurczewski w imieniu 
Powiatowego Lekarza Weterynarii przedstawił sprawozdanie. 
 
Przewodniczący Rady przedstawił opinię Komisji do sprawozdania. 
 
Radny Bogusław Czekała nawiązał do informacji, Ŝe zatrzymano 20571 kg boczku 
wieprzowego i 7875 kg wątroby wieprzowej, w której stwierdzono obecność dioksyn.               
Czy mięso to tylko przejeŜdŜało przez teren Powiatu Zgierskiego, czy było w jednym                     
z naszych zakładów. Wiadomo, Ŝe wątroba trafiła do sprzedaŜy, czy miało to miejsce równieŜ 
na terenie naszego powiatu. 
 
Jan Kurczewski odpowiedział, Ŝe mięso w postaci boczku i wątroby to był towar pochodzenia 
z Irlandii przyjęty do chłodni składowej znajdującej się w Głownie i w niej został 
zatrzymany. Towar przyjmowany był w dniu, w którym Weterynaria otrzymała 
powiadomienie alarmowe. SłuŜby irlandzkie w wyniku przeprowadzanych badań w kierunku 
dioksyn stwierdziły zawyŜony ich poziom w kilku zakładach. Lekarz urzędowy, w momencie 
otrzymania informacji alarmowej, wszystko mięso zatrzymał. Nie znalazł natomiast                     
w magazynach wcześniejszych czterech partii. Na teren Powiatu Zgierskiego z tych czterech 
partii mięso nie trafiło; trafiło ono na teren kraju.  Przejęty towar został spalony jako materiał 
niebezpieczny. Wątroba, która po zbadaniu nie miała dioksyn została rozdysponowana z tym, 
Ŝe równieŜ nie było odbiorców z terenu naszego powiatu.  Z takich transportów, które trafiają 
do chłodni składowej z reguły korzystają zakłady duŜe. Na terenie Powiatu Zgierskiego 
zakłady przetwórcze produkujące tygodniowo do 20 ton raczej nie korzystają z tych 
dystrybutorów jakimi są chłodnie składowe.  
 
Radny Wojciech Budziarski jako myśliwy podkreślił, Ŝe lis jest bardzo mięsoŜernym 
zwierzęciem i według prowadzonych badań niszczy populację zająca, populację kuropatwy 
czy baŜanta. Zrzuty szczepionki powodują być moŜe spadek wścieklizny, a z drugiej strony 
przyczyniają się do wyŜszej populacji lisa.  
 
Jan Kurczewski przyznał, Ŝe nie tylko myśliwi mają za złe wykładanie szczepionki,                     
ale równieŜ hodowcy drobiu, szczególnie drobiu zagrodowego, gdzie jest stosowany wolny 
wybieg. Jest szalenie duŜo skarg, Ŝe ta populacja lisów tak znacznie wzrosła. Jest to normalne 
działanie immunologiczne, które powoduje, iŜ podana szczepionka powoduje wzrost 
odporności u stada i dzięki temu lepszego rozwoju tych zwierząt, których to dotyczy. Nic 
więc dziwnego, Ŝe po ingerencji ludzkiej w środowisko naturalne dochodzi do czegoś co jest 
tą drugą stroną medalu, czyli powoduje uboczne w naszym rozumieniu skutki. Zadaniem 
szczepienia wynikającym z ustawy o inspekcji weterynaryjnej jest to, Ŝe szczepionka ma 
działać w taki sposób, aŜeby chroniąc zdrowie zwierząt chronić zdrowie publiczne.  Chodzi           
o to, Ŝeby wzmóc odporność zwierząt, aby nie stanowiły zagroŜenia dla człowieka. Są dwie 
takie bezwzględne choroby, mianowicie: BSE i wścieklizna. Wścieklizna określona jako 
choroba bezwzględna dlatego, Ŝe czynnik etiologiczny ją powodujący jest czynnikiem 
bezwzględnie zjadliwym, czyli najmniejsza ilość czynnika chorobotwórczego wirusa 
wścieklizny wywołuje tę chorobę. Przy wściekliźnie i przy BSE nie ma moŜliwości leczenia. 
Człowiek zaraŜony wścieklizną musi umrzeć. Zatem jedynym działaniem jakie jest to 
szczepienie zwierząt,  a w sytuacji zagroŜenia równieŜ szczepienie ludzi. Stąd szczepienie 
pogłowia lisów  ma takie duŜe znaczenie dla zdrowia człowieka.  
 
Radny Adam Bączyk był zainteresowany jaki był rezultat badań bydła przeciwko gruźlicy. 
Czy wszystkie badania były ujemne? 
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Jan Kurczewski poinformował, Ŝe generalnie pogłowie bydła jest uwolnione od gruźlicy. 
Badanie w kierunku gruźlicy jest badaniem monitoringowym, robionym na wszystkich 
stadach, obowiązkowym od 10 lat. Badania są robione w taki sposób, aŜeby wykazać czy                    
w ogóle bydło reaguje na tuberbolinę bydlęcą.  Zdarzają się takie sytuacje, Ŝe rzeczywiście 
reagują i wówczas wykonuje się badanie równieŜ tuberboliną ptasią. Dopiero po 
porównywalnym badaniu i w kierunku gruźlicy bydlęcej i gruźlicy ptasiej jest pełne 
rozpoznanie czy dana sztuka jest zajęta gruźlicą czy nie. Nie ma wyników dodatnich, więc 
naleŜy uwaŜać, Ŝe teren Powiatu Zgierskiego jest wolny od tej choroby.  
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedmiotowe sprawozdanie. 

Za przyjęciem głosowało  25 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada sprawozdanie przyjęła.  
 
Ad. 6 
Sprawozdanie Starosty Zgierskiego za rok 2008 z realizacji uchwały Nr XX/156/04 Rady 
Powiatu Zgierskiego z dnia 30 stycznia 2004r. w sprawie uchwalenia powiatowego programu 
zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego 
na lata 2004-2009 stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 
Starosta Zgierski Jacek Socha przedstawił sprawozdanie.  
 
Radny Krzysztof Gawroński powiedział, Ŝe w ciągu dróg, przebiegających nad autostradą są 
wykonane wiadukty. Wiadukty te utrudniają mieszkańcom przemieszczanie się na drugą 
stronę autostrady. Na wiaduktach najczęściej są wykonane chodniki, natomiast nie ma ani 
dojść, ani zejść z tych wiaduktów do dróg w okolicy. Radny na roŜne sposoby próbował 
osobiście zainteresować sprawą Generalną Dyrekcję Dróg Krajowych i Autostrad.  MoŜe 
Komisja Bezpieczeństwa, jeŜeli uzna to za waŜne, rozwaŜy wystąpienie do GDDKiA                       
o przyjrzenie się temu tematowi. MoŜe chociaŜ jeden czy dwa podejścia udałoby się wykonać 
tam, gdzie jest największy ruch. Radny osobiście sugerowałby drogę, która łączy Ozorków                      
z Grotnikami, gdzie w okresie letnim bardzo duŜo osób przemieszcza się rowerami. Jest tam 
duŜe zagroŜenie.  
 
Radny Adam Bączyk zapytał czy to jest wada sprzętu, czy złe usytuowanie aparatury,                   
Ŝe monitoring nie zarejestrował sprawców, którzy obrzucili budynek Komendy Powiatowej 
Policji koktajlami Mołotowa  
 
Radny Tadeusz Iwaniuk nie zauwaŜył w sprawozdaniu informacji na temat kontroli  
kierowców w zakresie brania narkotyków.  Czy takie sytuacje mają miejsce?  
Następnie radny oznajmił, iŜ posiada informację, Ŝe dzielnicowi mimo zaproszeń nie stawiają 
się na posiedzeniach rad osiedli. W związku z tym poprosił o interwencję w tej sprawie.  
 
Komendant Powiatowy Policji w Zgierzu Piotr Nejman odniósł się do podniesionych kwestii.  
Monitoring funkcjonuje od wielu lat, z tym Ŝe jak kaŜde urządzenie uległ zuŜyciu. W związku 
z tym Komendant zwrócił się do Starosty o wsparcie finansowe w wymianie 4 kamer. 
Kamery zostały zakupione, miały być montowane akurat tego dnia, kiedy miało miejsce 
zdarzenie obrzucenia. Z uwagi na chorobę pracownika firmy termin montaŜu kamer został 
przesunięty.  
Komendant wyraził zdziwienie informacją, Ŝe dzielnicowi nie uczestniczą w spotkaniach rad 
osiedli. Podziękował za sygnał. Stara się, Ŝeby na bieŜąco dzielnicowi uczestniczyli w takich 
spotkaniach.  Zapewnił, Ŝe zwróci na to uwagę. Poprosił o wskazanie, której rady osiedla to 
dotyczy.  
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Akcje na drogach prowadzone są cały czas. Policjanci są wyposaŜeni w narkotestery. 
Zdarzają się przypadki kierujących pod wpływem narkotyków, ale sporadycznie 
zdecydowanie większa liczba jest kierujących pod wpływem alkoholu. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedmiotowe sprawozdanie. 

Za przyjęciem głosowało  25 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada sprawozdanie przyjęła.  
 
Ad. 7 
Sprawozdanie Starosty Zgierskiego z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku 
Powiatu Zgierskiego za rok 2008 stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 
Starosta przedstawił sprawozdanie.  
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedmiotowe sprawozdanie. 

Za przyjęciem głosowało  25 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada sprawozdanie przyjęła.  
 
Ad. 8 
Sprawozdanie z realizacji polityki promocyjnej Powiatu Zgierskiego w roku 2008 stanowi 
załącznik nr 10 do protokołu. 
 
Starosta przedstawił sprawozdanie.  
 
Radny Tadeusz Iwaniuk podniósł następujące kwestie: 
• zapytał jak wygląda współpraca z Ilustrowanym Tygodnikiem Zgierskim, poniewaŜ nadal 

bardzo mało jest w nim artykułów dotyczących Powiatu Zgierskiego;  
• duŜe środki mają być przeznaczone na informatyzację Starostwa Powiatowego, czy nie 

moŜna by było, przy tak duŜym rozbudowaniu systemu informatycznego, stworzyć 
moŜliwość promocji firm powiatowych - dostęp do nich byłby wówczas duŜo prostszy; 

• czy byłaby moŜliwość nawiązania kontaktów z Łotwą, z polską szkołą na Łotwie – radny 
słuŜy pomocą w tym zakresie. 

• zwrócił się do Starosty z prośbą o odpolitycznienie organizowanych przez powiat 
uroczystości kościelnych. 

 
Radny Adam Bączyk zadał pytanie czy został wydany - w formie pisemnej - informator 
agroturystyczny promujący gospodarstwa agroturystyczne, jakieś ciekawsze szlaki na terenie 
Powiatu Zgierskiego.  
 
Radny Wojciech Budziarski zasugerował, Ŝeby w planach na 2009r. uwzględnić równieŜ 
ścieŜki, trasy rowerowe. Aby wykaz tych tras znalazł się w biuletynach informacyjnych czy 
był rozpowszechniany poprzez media, Ŝeby informacje dotarły do społeczności.  
 
 
 
Starosta odniósł się do powyŜszych wypowiedzi.  
Generalnie wszelkie informacje przekazywane są do mediów lokalnych, w tym takŜe do 
Ilustrowanego Tygodnika Zgierskiego. Kwestią woli jest czy materiały zostaną zamieszczone, 
czy nie.  
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Za bardzo ceną uwagę uznał Starosta sprawę promocji powiatowych firm na portalu 
informatycznym. JeŜeli będzie taka moŜliwość taką informację zamieścić nie widzi powodu, 
aby tego nie zrobić.  Na kalendarzu Powiatu Zgierskiego na rok 2009 firmy, które zechciały 
zostały zamieszczone.  
Nie uchyla się przed zagadnieniem nawiązywania kontaktów międzynarodowych. RozwaŜy 
podniesiony przez radnego temat nawiązania kontaktów z Łotwą. Informacyjnie Starosta 
podał, Ŝe udało się nawiązać bardzo dobrą współpracę z Konsulem Generalnym w Łucku na 
Ukrainie. W rozmowie połoŜony został nacisk na znalezienie takiego regionu, gdzie jest duŜe 
skupisko Polonii.  W najbliŜszym czasie będą z wizytą w jednym z regionów z terenu 
Ukrainy. Intencja jest taka, Ŝeby oficjalnie nawiązać współpracę z tym regionem. 
Co do informacji o agroturystyce, to w tej chwili jest nawiązana współpraca z firmami 
agroturystycznymi, jest przygotowywany informator. Starosta postara się zadziałać, Ŝeby                 
w tym informatorze zostały uwzględnione takŜe trasy, ścieŜki rowerowe. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedmiotowe sprawozdanie. 

Za przyjęciem głosowało  25 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada sprawozdanie przyjęła.  
 
Ad. 9a) 
Projekt uchwały w sprawie zaskarŜenia rozstrzygnięcia nadzorczego Wojewody Łódzkiego 
stwierdzające niewaŜność uchwały nr XXVIII/251/08 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia               
28 listopada 2008r. w sprawie rozpatrzenia skargi Pana Ryszarda Candrowicza na Starostę 
Zgierskiego stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 
Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady przedstawił opinię Komisji do projektu uchwały. 
 
Starosta w imieniu Zarządu Powiatu zgłosił wniosek, aby w treści skargi zapis „wskazać na 
swoiste niechlujstwo słuŜb prawnych Wojewody Łódzkiego, albowiem w podstawie prawnej 
rozstrzygnięcia nadzorczego” zastąpić zapisem „wskazać na fakt, iŜ w podstawie prawnej 
rozstrzygnięcia nadzorczego”. 
 
Radny Krzysztof Kozanecki uwaŜa, Ŝe uzasadnienie naleŜało dołączyć do uchwały. Uchwała 
dotycząca skargi nie jest typową uchwałą merytoryczną podejmowaną przez organy 
stanowiące, a ma charakter typowo administracyjny. Wojewoda, który otrzyma uchwałę,                 
w której jest tylko stwierdzenie zasadną bądź niezasadną nie moŜe orzec co do zgodności              
z prawem tej uchwały, bo nie zna całego przebiegu sprawy, a tylko przez przebieg zdarzeń 
moŜe z punktu widzenia Kpa zdecydować o tym czy uchwała jest praworządna czy nie. 
Radny zdaje sobie sprawę z tego, Ŝe w obowiązującym prawie nie ma literalnie takiego 
przepisu, który by narzucał konieczność dołączenia uzasadnienia do uchwał przesyłanych 
wojewodzie. Tym niemniej zwraca uwagę, Ŝe Wojewoda po wszczęciu postępowania                     
w sprawie stwierdzenia legalności uchwały poprosiła o przesłanie uzasadnienia do tej 
uchwały. Tej prośbie nie uczyniono zadość, wysłano wszystkie inne dokumenty związane z tą 
sprawą bez uzasadnienia. Rozumie, Ŝe czasami jest tak, Ŝe skoro są nie wszystkie zagadnienia 
prawne wyjaśnione to moŜe dobrze by było, co do zasady, doprowadzić do procesu sądowego 
i niech sąd administracyjny wypowie się w sprawie. MoŜe to być dla wszystkich organów 
stanowiących, dla wojewody pewna wskazówka do postępowania skoro samo prawo nie 
potrafi tego uregulować.  
Zdaniem radnego w tej sprawie najbardziej zasadnym byłoby przyjęcie rozstrzygnięcia 
Wojewody Łódzkiego, podjęcie uchwały w tekście identycznym jak z listopada 2008r.                         
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z dołączeniem uzasadnienia, którym spokojnie mogłaby być lekko zmodyfikowana opinia 
prawna dołączona do akt sprawy.   
Jednym z kolejnych projektów uchwał jest sprawa przyznania prawa do dodatkowego 
wynagrodzenia rocznego dla Starosty Zgierskiego, gdzie w tej kwestii równieŜ są róŜne 
działania podejmowane. Niektóre samorządy podejmują takie uchwały, a niektóre nie. śadna 
kontrola nie zakwestionowała ani jednego, ani drugiego rozstrzygnięcia. „I w tej sprawie 
jesteśmy bardzo zasadniczy, natomiast w tej podejmujemy uchwałę  - trochę brak 
konsekwencji.”Radny nie stawia wniosku o odrzucenie przedmiotowego projektu uchwały po 
prostu wstrzyma się od głosu.    
 
Przewodniczący Rady podkreślił, i Ŝ odpowiedział na prośbę pracowników (biura 
legislacyjnego) Wojewody przesyłając wszystkie dokumenty w sprawie, czyli wyjaśnienia 
Starosty, opinię prawną, wniosek Komisji Statutowo-Prawnej. Przewodniczący zgłaszając 
przedmiotowy projekt uchwały wyszedł z punktu, Ŝe ta uchwała w gruncie rzeczy dla Rady 
Powiatu Zgierskiego jako organu stanowiącego i dla Zarządu Powiatu Zgierskiego nie wnosi 
jakichkolwiek obciąŜeń. Uznał, Ŝe warto rozstrzygnięcie nadzorcze zaskarŜyć, po to Ŝeby 
uczulić słuŜby Wojewody na szczegółowe rozpatrywanie spraw i unikanie tego typu błędów 
jak powoływanie się na przepisy niewłaściwej ustawy. Organ nadzoru w rozstrzygnięciu 
wskazuje na błędy, a sam te błędy czyni. Przewodniczącemu chodziło o wskazanie 
urzędnikom pewnej poprawności.  
Następnie Przewodniczący oznajmił, iŜ wniosku Zarządu nie będzie poddawał pod 
głosowanie, przyjmuje go jako autopoprawkę. 
 
Radny Krzysztof Kozanecki zaznaczył, Ŝe Komisja Statutowo-Prawna bardzo dokładnie 
przejrzała całą dokumentację sprawy i faktem jest, Ŝe uzasadnienie dołączone do projektu 
uchwały nie zostało przesłane do Wojewody.   
W opinii radnego nie naleŜy dyskutować nad  treścią skargi, poniewaŜ tekst ten nie stanowi 
załącznika do uchwały. Z projektu uchwały wynika, Ŝe wykonanie uchwały powierza się 
Przewodniczącemu Rady Powiatu Zgierskiego co oznacza, Ŝe Rada upowaŜnia go do 
napisania takiej skargi jaką uzna za stosowną. Przewodniczący dołączył tekst skargi jaki 
zostanie przesłany do WSA w przypadku podjęcia uchwały, była to jego dobra wola                 
i głosowanie tego tekstu nie ma Ŝadnego uzasadnienia.  
 
Przewodniczący Rady oznajmił, iŜ tekst skargi dołączył do projektu uchwały, aby radni mieli 
moŜliwość się z nim zapoznać. Jest reprezentantem całej Radę więc chciał, aby tekst został 
przekonsultowany.   
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  14 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu  10 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXXI/264/09 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 30 stycznia 2009r.  w sprawie zaskarŜenia rozstrzygnięcia nadzorczego 
Wojewody Łódzkiego stwierdzające niewaŜność uchwały nr XXVIII/251/08 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 28 listopada 2008r. w sprawie rozpatrzenia skargi Pana Ryszarda 
Candrowicza na Starostę Zgierskiego stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
 
 
 
Ad. 9b) 
Projekt uchwały w sprawie przyznania prawa do dodatkowego wynagrodzenia rocznego dla 
Starosty Zgierskiego stanowi załącznik nr 13  do protokołu. 
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Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały.  
Nadmienił, iŜ od 1 stycznia br. weszła w Ŝycie ustawa o pracownikach samorządowych, która 
ogranicza kompetencje przewodniczących rad w poszczególnych samorządach odnośnie 
wykonywania funkcji pracodawcy w stosunku do prezydenta, burmistrza, wójta, starosty                
i marszałka. W gestii przewodniczącego rady pozostaje tylko nawiązanie i rozwiązanie 
stosunku pracy, a konkretnie podpisanie świadectwa pracy. Ustawa pozostałe kompetencje 
przekazuje osobie upowaŜnionej przez starostę lub sekretarzowi.  
 
Radca prawny zgłosiła poprawkę do projektu uchwały polegającej na dopisaniu w tytule i §1         
zapisu „za rok 2008”.  
 
Przewodniczący Rady zgłoszoną poprawkę przyjął jako autopoprawkę.  
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały z autopoprawką. 

Za przyjęciem głosowało  24 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXXI/265/09 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 30 stycznia 2009r. w sprawie przyznania prawa do dodatkowego 
wynagrodzenia rocznego dla Starosty Zgierskiego za rok 2008 stanowi załącznik nr 14 do 
protokołu. 
 
Ad. 9c) 
Projekt uchwały w sprawie powierzenia w roku 2009 Gminie Aleksandrów Łódzki 
organizacji Igrzysk MłodzieŜy Szkolnej w Czwórboju Lekkoatletycznym, Biegach 
Przełajowych i Lidze Lekkoatletycznej, jako zadnia publicznego o charakterze powiatowym 
w zakresie kultury fizycznej i sportu stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
 
Naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki Jacek Brzeziński w imieniu 
Zarządu Powiatu przedstawił projekt uchwały.     
 
Przewodniczący Rady przekazał opinie Komisji do projektu uchwały.  
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  17 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXXI/266/09 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 30 stycznia 2009r. w sprawie powierzenia w roku 2009 Gminie 
Aleksandrów Łódzki organizacji Igrzysk MłodzieŜy Szkolnej w Czwórboju 
Lekkoatletycznym, Biegach Przełajowych i Lidze Lekkoatletycznej, jako zadnia publicznego 
o charakterze powiatowym w zakresie kultury fizycznej i sportu stanowi załącznik nr 16                  
do protokołu. 
 
Ad. 9d) 
Projekt uchwały w sprawie powierzenia w roku 2009 Gminie Miasto Zgierz organizacji 
Igrzysk MłodzieŜy Szkolnej, jako zadnia publicznego o charakterze powiatowym w zakresie 
kultury fizycznej i sportu stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
 
Naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki w imieniu Zarządu Powiatu 
przedstawił projekt uchwały.     
 
Przewodniczący Rady przekazał opinie Komisji do projektu uchwały.  
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Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  21 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXXI/267/09 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 30 stycznia 2009r. w sprawie powierzenia w roku 2009 Gminie Miasto 
Zgierz organizacji Igrzysk MłodzieŜy Szkolnej, jako zadnia publicznego o charakterze 
powiatowym w zakresie kultury fizycznej i sportu stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 
 
Przewodniczący Rady ogłosił przerwę o godz. 1145.  
Przewodniczący Rady wznowił obrady o godz. 1230. 
 
Ad. 9e) 
Projekt uchwały w sprawie przystąpienia Powiatu Zgierskiego do Związku Powiatów 
Polskich stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 
 
Starosta w imieniu Zarządu Powiatu przedstawił projekt uchwały.  W uzupełnieniu podał,              
iŜ koszty związane z członkostwem w Związku  Powiatów Polskich są naliczane według 
specjalnego algorytmu i jest to 10 groszy od 1 mieszkańca  powiatu. Według stanu na                    
30 czerwca 2008r. roczna składka Powiatu Zgierskiego w tymŜe Związku wynosiłaby 
16.116,60 zł, płatna w 4 ratach kwartalnych: I rata do 15.01, II rata do 15.04; III rata do 15.07 
i IV rata do 15.10. 
 
Przewodniczący Rady przekazał opinie Komisji do projektu uchwały.  
 
Radny Wojciech Budziarski podkreślił, i Ŝ na Komisji Rozwoju Gospodarczego                                        
i Infrastruktury Przestrzennej zgłosił swoją wątpliwość odnośnie przystąpienia Powiatu 
Zgierskiego do Związku Powiatów Polskich. Argumentował to tym, Ŝe funkcjonują związki 
miast, powstanie najprawdopodobniej niedługo Metropolia Łódzka i uwaŜał, Ŝe to będzie 
łączenie poszczególnych funkcji. JeŜeli udział powiatu nie będzie  polegał tylko  na płaceniu 
składek corocznych, a Starosta Zgierski zaangaŜuje się w prace na rzecz tego Związku 
czynnie poprzez wstąpienia do Zarządu i merytoryczne branie udziału  w planowaniu prac 
tego Związku to radny zmieni swoje zdanie. Wstrzymywał się od głosowania nad 
przystąpieniem, ale jeŜeli to da Staroście moŜliwość czynnego uczestnictwa to wtedy będzie 
popierał to przystąpienie. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  25 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymał się od głosu    1 radny. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXXI/268/09 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 30 stycznia 2009r. w sprawie przystąpienia Powiatu Zgierskiego do 
Związku Powiatów Polskich stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 
 
Ad. 9f) 
Projekt uchwały w sprawie zmiany Planu Rozwoju Lokalnego Powiatu Zgierskiego na lata 
2007-2015 stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 
 
Starosta w imieniu Zarządu Powiatu przedstawił projekt uchwały. Zaznaczył, iŜ uzasadnienie 
obejmuje nie tylko przedmiotową uchwałę, ale takŜe projekty uchwał ujęte w porządku obrad 
pod literami: g, h oraz k (druk „C”). Są one ze sobą funkcjonalnie i merytorycznie połączone. 
Zmiany wskazane w tych projektach uchwał związane są z zamierzeniem Zarządu 
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dotyczącym aplikowania o fundusze unijne w zakresie przebudowy ul. Południowej                     
w Ozorkowie. Przyjęte zamierzenia miałyby obejmować, Ŝe:  
• zadanie inwestycyjne miałoby być wspólnie realizowane przez Gminę Miasto Ozorków           

i przez Powiat Zgierski; 
• koszty całości działań miałyby być pokryte przez te samorządy po połowie; 
• dofinansowanie z funduszy europejskich będzie wynosić 70%, czyli 30% rozłoŜone przez 

3 lata będzie obciąŜać obydwa samorządy; 
• inwestycja zostanie rozłoŜona na 3 lata. 
Zmiana PRL i WPI polega na modyfikacji wcześniej ujętego zamierzenia inwestycyjnego. 
Modyfikacja dotyczy samej nazwy inwestycji jak równieŜ harmonogramu czasowo-
rzeczowego, czyli określenia lat, w których ta inwestycja będzie realizowana.  
Starosta oznajmił, iŜ wniosek Komisji Statutowo-Prawnej, aby podstawę prawną ustawy               
o samorządzie powiatowym uzupełnić o publikację „Nr 223, poz. 1458” Zarząd przyjął jako 
autopoprawkę. 
 
Przewodniczący Rady przekazał opinie Komisji do projektu uchwały.  
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały z autopoprawką. 

Za przyjęciem głosowało  26 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXXI/269/09 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 30 stycznia 2009r. w sprawie zmiany Planu Rozwoju Lokalnego Powiatu 
Zgierskiego na lata 2007-2015 stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 
 
Ad. 9g) 
Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Powiatu Zgierskiego 
na lata 2007-2013 stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 
 
Starosta w imieniu Zarządu Powiatu przedstawił projekt uchwały.  
 
Przewodniczący Rady przekazał opinie Komisji do projektu uchwały.  
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  26 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXXI/270/09 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 30 stycznia 2009r. w sprawie Wieloletniego Planu Inwestycyjnego 
Powiatu Zgierskiego na lata 2007-2013 stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 
 
Ad. 9h) 
Projekt uchwały w sprawie określenia kierunków działania Zarządu Powiatu Zgierskiego             
w sprawie Budowy ul. Południowej w Ozorkowie stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 
 
Starosta w imieniu Zarządu Powiatu przedstawił projekt uchwały.  
 
Przewodniczący Rady przekazał opinie Komisji do projektu uchwały.  
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  26 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 
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W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXXI/271/09 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 30 stycznia 2009r. w sprawie określenia kierunków działania Zarządu 
Powiatu Zgierskiego w sprawie Budowy ul. Południowej w Ozorkowie stanowi załącznik            
nr 26 do protokołu. 
 
Ad. 9i) 
Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXX/254/08 Rady Powiatu Zgierskiego                
z dnia 29 grudnia 2008 r. w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 2009                        
– druk „A” stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 
 
Skarbnik Powiatu Jarosław Sosnowski w imieniu Zarządu Powiatu przedstawił projekt 
uchwały.  
 
Przewodniczący Rady przedstawił opinie Komisji do projektu uchwały. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały z autopoprawką. 

Za przyjęciem głosowało  25  radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXXI/272/09 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 30 stycznia 2009r. w sprawie zmiany uchwały nr XXX/254/08 Rady 
Powiatu Zgierskiego z dnia 29 grudnia 2008 r. w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu 
Zgierskiego na rok 2009  stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 
 
Ad. 9j) 
Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXX/254/08 Rady Powiatu Zgierskiego                
z dnia 29 grudnia 2008 r. w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 2009                        
– druk „B” stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 
 
Skarbnik Powiatu w imieniu Zarządu Powiatu przedstawił projekt uchwały.  
 
Przewodniczący Rady przedstawił opinie Komisji do projektu uchwały. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały z autopoprawką. 

Za przyjęciem głosowało  25  radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXXI/273/09 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 30 stycznia 2009r. w sprawie zmiany uchwały nr XXX/254/08 Rady 
Powiatu Zgierskiego z dnia 29 grudnia 2008 r. w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu 
Zgierskiego na rok 2009  stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 
 
Ad. 9k) 
Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXX/254/08 Rady Powiatu Zgierskiego                
z dnia 29 grudnia 2008 r. w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 2009                        
– druk „C” stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 
 
Skarbnik Powiatu w imieniu Zarządu Powiatu przedstawił projekt uchwały.  
 
Przewodniczący Rady przedstawił opinie Komisji do projektu uchwały. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały z autopoprawką. 

Za przyjęciem głosowało  25  radnych. 
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Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXXI/274/09 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 30 stycznia 2009r. w sprawie zmiany uchwały nr XXX/254/08 Rady 
Powiatu Zgierskiego z dnia 29 grudnia 2008 r. w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu 
Zgierskiego na rok 2009  stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 
 
Ad. 10 
Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu Zgierskiego o działalności między sesjami Rady 
Powiatu stanowi załącznik nr 33 do protokołu.  
 
Przewodniczący Rady przedstawił informację.  
 
Ad. 11 
Informacja Starosty Zgierskiego o pracach Zarządu i wykonaniu uchwał Rady w okresie 
między sesjami stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 
 
Starosta przedstawił informację.  
 
Ad. 12 
Starosta oświadczył, iŜ odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnym zostaną udzielone             
na piśmie w statutowym terminie.  
Starosta odnosząc się do zapytania radnego Henryka Tomczaka oznajmił, Ŝe objazdy jego po 
terenie gminy Zgierz nie były jednorazowe. W najbliŜszym czasie równieŜ przewiduje 
wyjazdy na tereny sołectw, które są bezpośrednio zagroŜone skutkami funkcjonowania 
ewentualnej kopalni węgla brunatnego. Wyjazdy te będą dalej kontynuowane z uwagi na fakt, 
iŜ jest to zagadnienie bardzo istotne dla funkcjonowania nie tylko gminy Zgierz, ale równieŜ 
gmin sąsiednich. Informacyjnie podał, iŜ we wtorek odbędzie się spotkanie, w którym oprócz 
Starosty będą uczestniczyć równieŜ wójtowie i burmistrzowie z terenu powiatu, zaproszeni 
zostali takŜe parlamentarzyści. Głównym punktem spotkania będzie właśnie omówienie 
problemu związanego z ewentualną kopalnią węgla brunatnego w Rogóźnie.    
 
Ad. 13 
Radny Tomasz Tołłoczko zaprosił wszystkich na VI Albertianę (Festiwal Osób 
Niepełnosprawnych), która odbędzie się w poniedziałek w Gimnazjum Nr 3 w Zgierzu. 
 
Radny Krzysztof Gawroński podziękował radnym za podjęcie uchwał dotyczących budowy 
ul. Południowej w Ozorkowie. Dzisiaj 30 stycznia miasto Ozorków obchodzi 193 rocznicę 
nadania praw miejskich i jest to piękny prezent ze strony powiatu dla Ozorkowa.  
 
Radny Henryk Tomczak w imieniu Klubu Radnych Wspólnota Samorządowa przedstawił 
projekt stanowiska Rady Powiatu Zgierskiego w sprawie ewentualnej Kopalni Węgla 
Brunatnego w gminie Zgierz. Projekt stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 
Następnie radny przybliŜając sprawę poinformował, Ŝe na tym terenie wiercenia                               
i rozpoznanie złoŜa były robione dwukrotnie. Raz w latach 50-tych, gdzie były nawet 
wstrzymane pozwolenia na budowę na terenie gminy, drugi raz w latach 70-tych. Odkrywka 
nie została wykonana, bo w tym samym czasie natrafiono na bardzo duŜe złoŜa węgla 
brunatnego w Bełchatowie. Tak naprawdę złoŜa są rozpoznane i opisane. Kopalnia Adamów 
w tej chwili zabiega o pewne potwierdzenie, a głównie o to, Ŝeby sobie uzupełnić 
dokumentację, gdyŜ firma geologiczna, która robiła ostateczny opis i badania geologiczne 
zdeponowała je w takim miejscu, Ŝe wielka powódź, która nawiedziła Wrocław spowodowała 
całkowite zniszczenie duŜej części dokumentacji. Radny nadmienia o tym, po to Ŝeby 
wiedzieć, Ŝe nie są to badania poszukiwawcze, są to badania tylko uzupełniające i jest to juŜ   
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o krok od tego Ŝeby Kopalnia wystąpiła o zgodę na eksploatację tego złoŜa i zrobienie 
odkrywki.  
Organy gminy Zgierz stosowne stanowiska w tej sprawie zajęły. Na tym terenie występują 
takŜe złoŜa wód mineralnych, złoŜa solanek, borowin leczniczych, potęŜne ilości soli 
określane w tysiącach miliardów ton. Jak naukowcy się wypowiadali to być moŜe są to złoŜa 
jedne z większych i ciekawszych złóŜ wód termalnych w Europie.  W związku z tym 
wykorzystanie tych walorów w dalszej perspektywie być moŜe takŜe budowę uzdrowiska to 
jest wystarczający kapitał i wystarczające zasoby, które zalegają na tym terenie, Ŝeby zarobić 
pieniądze i nie zniszczyć środowiska. Natomiast przy funkcjonowaniu Kopalni po kilku,              
czy kilkunastu latach, jeŜeli dziura w ziemi będzie głębsza od 100 m to katastrofa ekologiczna 
jest nieuchronna. Przy tak duŜym leju depresyjnym moŜna zapomnieć o rolnictwie na 
terenach rolniczych w kierunku Głowna, a nawet Łęczycy gdzie są troszeczkę słabsze gleby 
bez infrastruktury nawadniającej.  
Sprawa się rozwija dynamicznie i Kopalnia dosyć mocno  zabiega. Walczy tutaj z czasem 
troszeczkę dlatego, Ŝe chce wyprzedzić prowadzone juŜ działania gminy idące w kierunku 
podjęcia uchwały, aby ten teren  objąć strefą chronioną. Są prowadzone juŜ w Ministerstwie 
Zdrowia konkretne badania powietrza i wody.  
W związku z tym radny poprosił o poparcie przedstawionego projektu stanowiska                      
i przyjęcie go jako stanowiska Rady Powiatu Zgierskiego.    
 
Przewodniczący Rady złoŜył propozycję, aby sprawą stanowiska Rada zajęła się na następnej 
sesji tak, aby radni mieli czas na zapoznanie się i przemyślenie tematu. 
 
Radny Paweł Wawrzyńczak uwaŜa, Ŝe problem jest bardzo waŜny, jednak dobrze by było 
zastanowić się nad taką sprawą czy chcemy wiedzieć jakie to są złoŜa według najnowszych 
badań i nowych technik, które są zrobione. Same badania nie otwierają moŜliwości, one 
stwarzają pewne kryteria, ale nie tworzą tej kopalni. Natomiast czy moŜna wykluczyć,                 
Ŝe podczas tych badań znajdzie się tam jeszcze inne złoŜa, jak się rozwijają techniki 
badawcze to te techniki stwarzają nowe moŜliwości. Dobrze by było oprzeć swoją decyzję na 
względach merytorycznych, na jakiś raportach, które istnieją. Uwypuklenie pewnych rzeczy, 
ewentualnie jakieś opinie instytutów, które funkcjonują to są te materiały, które dadzą 
dodatkowe światło.    
 
Radny Henryk Tomczak podkreślił, Ŝe złoŜa węgla brunatnego w Rogóźnu nie są jedynymi 
złoŜami i nie są wpisane do krajowych zasobów energetycznych. Kopalnia Adamów ma po 
sąsiedzku złoŜa w województwie wielkopolskim. Być moŜe z przyczyn takich, a nie innych 
szuka ich gdzie indziej. Nie moŜna wskazać drugiego miejsca w Polsce, które by posiadało 
złoŜa węgla brunatnego i jednocześnie inne o wiele cenniejsze zasoby mineralne. I z tego 
powodu warto tego bronić, tych źródeł mineralnych, soli i źródeł geotermalnych. To są 
argumenty szczególne.  
 
Radny Krzysztof Gawroński uwaŜa, Ŝe „jest tutaj spór między bogatą elektrociepłownią,              
bo bogatą Kopalnią, a w sumie biednym samorządem. Wiadomo, Ŝe w takim sporze juŜ jest 
zdecydowane kto wygra.” Decyzje, które miał podjąć Minister Ochrony Środowiska zostały 
zahamowane poprzez działania stowarzyszeń ekologicznych i odbiór społeczeństwa. KaŜdy 
tydzień czy moŜe miesiąc jest istotny w podjęciu tej decyzji. Radny nie zna prawa górniczego 
szczegółowo, ale z tego co się orientuje i słyszał od wójta Gminy Zgierz wydana przez 
Ministra Ochrony Środowiska decyzja wyraŜająca zgodę na wykonywanie  odwiertów to jest 
90% na eksploatację tych złóŜ.   
 
Radny Krzysztof Kozanecki podziękował radnym Klubu Wspólnoty Samorządowej,                   
Ŝe poddali ten temat pod dzisiejsze obrady. Jak rzadko ta sprawa jest jedną                                   
z najwaŜniejszych spraw dla całego Powiatu Zgierskiego, bo moŜe stanowić o jego przyszłym 
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rozwoju bądź  o jego przyszłej degradacji. To nie jest tylko kwestia 20, 40 czy 50 km2, ale to 
jest kwestia całej infrastruktury, całych skutków ewentualnej działalności górniczej bądź 
ewentualnej działalności uzdrowiskowej. I nad tym problemem radni powinni pochylić czoła              
i zastanowić się jakie stanowisko zająć. Radny przyznał, Ŝe sercem jest za stanowiskiem 
Klubu Radnych Wspólnoty Samorządowej, ale rozum mu podpowiada, Ŝe trochę za małą ma 
wiedzę na ten temat. W związku z tym zgłosił wniosek, Ŝeby w trybie pilnym zwołać sesję 
nadzwyczajną poświęconą tylko temu tematowi z zaproszeniem do udziału wszystkich stron 
zainteresowanych sprawą. Zaprosić władze Gminy Zgierz, moŜe jakieś stowarzyszenia, moŜe 
jakieś słuŜby geologiczne, słuŜby Wojewody, przedstawicieli Kopalni  i wysłuchać ich 
argumentów. Zaprosić takŜe przedstawicieli Ministerstwa Zdrowia, Ŝeby omówić szanse 
uzdrowiskowe dla tych terenów. Dopiero wtedy zająć stanowisko.  
 
Przewodniczący Rady oznajmił, Ŝe właśnie dlatego zaproponował, aby przedstawione 
stanowisko było przedmiotem obrad kolejnej sesji, Ŝeby radni przez ten czas mogli wzbogacić 
swoją wiedzę.  UwaŜa, Ŝe jest za mało informacji, Ŝeby dzisiaj w przekonaniu podjąć decyzję.  
 
Radny Krzysztof Kozłowski poparł wniosek radnego Kozaneckiego odnośnie zwołania sesji 
poświęconej tylko podniesionemu tematowi.  
 
Radny Adam Bączyk takŜe poparł wniosek dotyczący zwołania dodatkowej sesji. 
Zasugerował, aby zaprosić równieŜ przedstawicieli samorządu w Uniejowie, który ma 
przecieŜ doświadczenia w wykorzystaniu źródeł geotermalnych.  
 
Radny Wojciech Budziarski poinformował, Ŝe na poprzedniej sesji złoŜył pismo dotyczące 
sposobu ocieplania Zespołu Szkół Nr 1 im. Jakuba Stefana Cezaka w Zgierzu. Tematem zajął 
się wicestarosta oraz naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki. Radny 
podziękował za udostępnienie do wglądu stosownych dokumentów.  
 
Ad. 14 
Nie zabierali głosu osoby nie będące radnymi.  
 
Ad. 15 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady dokonał zamknięcia             
XXXI sesji Rady Powiatu Zgierskiego o godz. 1428. 

 
Na tym protokół zakończono.  

Protokołowała        

 
 
 


